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INTERNAL COMMISSION DIRECTIVE

Special leave for elections

THE DIRECTOR-GENERAL FOR PERSONNEL AND ADMINISTRATION

Having regard to the Staff Regulations of Officials of the European Communities, and
in particular the second paragraph of Article 57 and Article 6 of Annex V thereto,

Having regard to Conclusion 205/94 adopted by the Heads of Administration on
9 March 1994,

HAS DECIDED AS FOLLOWS

1 One day's special leave shall be granted to officials and other servants who travel to
vote in the elections listed below provided the election takes place on a working day

legislative elections,
elections to the European Parliament,
presidential elections,
référendums,
elections in the German Lander, autonomous regions in Spain, regions in Italy
and other regions with similar status,
local elections

2 Travelling time shall be based on the distance between the place of employment and
the place of the election and calculated as follows

Distance to be travelled Travelling time

from 50 to 600 km 1 day
from 601 to 900 km 1,5 days
from 901 to 1 400 km 2 days
from 1 401 to 2 000 km 2,5 days
over 2 000 km 3 days

3 Special leave and any travelling time1 shall be granted only on production of
documentary evidence of having voted They shall not be granted where postal
votes or voting through diplomatic or consular representatives are possible
provided this does not jeopardize the right of officials and other servants to
exercise their voting rights in the event of other elections

1 Travelling tune is granted even if the election takes place on a Sunday or a public holiday
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4. If there are two rounds, officials and other servants who travel for both rounds
shall be entitled to travelling time for both. In this case, they must go in person
to the appropriate department with proof of having voted, both between rounds
and after the second round. If they fail to appear until after the second round,
they shall be granted travelling time once only.

5. Travelling time shall be divided in two, half being added to the beginning of the
absence from work (outward journey), the remainder to the end (return journey).
If absence on special leave is preceded and followed by a short period of annual
leave, travelling time (outward and/or return journeys) shall be added to the
beginning and end of the combined absence. Moreover, if the total absence
(including travelling time) is preceded and/or followed by a weekend, it shall be
assumed that the journey (outward and/or return) was made over the weekend,
unless evidence to the contrary is produced by the person concerned.

6. If special leave is preceded or followed by a period of annual leave of ten days
or more, only half the travelling time normally allowed in connection with special
leave shall be granted.

This directive shall enter into force on the day of its publication.

Done at Brussels, 21 February 1996

Frans DE KOSTER
Director-General for Personnel and Administration
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DIRECTIVE INTERNE DE LA COMMISSION

Objet : Congé spécial pour élections.

LE DIRECTEUR GÉNÉRAL DU PERSONNEL ET DE L'ADMINISTRATION

VU le statut des fonctionnaires des Communautés européennes et notamment son
article 57 alinéa 2 et l'article 6 de son annexe V;

VU la conclusion des chefs d'administration n" 205/94 du 9 mars 1994;

DÉCIDE

1. Un jour de congé spécial est accordé aux fonctionnaires et autres agents qui se
rendent au lieu des élections citées ci-dessous, pour autant que le jour des élections
soit un jour ouvrable :

- élections législatives
- élections du Parlement européen
- élections présidentielles
- référendums
- élections dans les Lander allemands, les Communautés autonomes en Espagne, les

régions en Italie et autres régions ayant des statuts comparables
- élections municipales, communales, cantonales.

2. Le délai de route est fixé selon la distance entre le lieu d'affectation et le lieu de
vote de la façon suivante :

- de 50 à 600 km. : 1 jour
- de 601 à 900 km. : 1,5 jour
- de 901 à 1.400km. : 2 jours
- de 1.401 à 2.000 km. : 2,5 jours
- plus de 2.000 km. : 3 jours.
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3. Le congé spécial et, éventuellement, le délai de route1 ne sont accordés que sur
présentation d'une pièce prouvant la participation aux élections. ils ne sont pas
accordés si le vote par correspondance ou le vote auprès de la représentation
diplomatique ou consulaire sont possibles sans compromettre la possibilité pour les
fonctionnaires et agents d'exercer leur droit de vote à l'occasion d'autres élections.

4. Dans le cas où le système électoral prévoit deux tours, les fonctionnaires et agents
qui se déplaceront aux deux tours de scrutin pourront bénéficier pour chaque tour
d'un délai de route. Dans ce cas, ils devront se présenter personnellement entre les
deux tours et après le second tour, munis de la preuve mentionnée ci-dessus, au
service compétent, pour pouvoir bénéficier des délais de route. S'ils ne se présentent
qu'après le second tour, un seul délai de route sera accordé.

5. Le délai de route sera normalement calculé pour la moitié au début de l'absence
(aller), l'autre moitié (retour) à la fin de cette absence du service. D en est de même
si l'absence du service due au congé spécial est précédée et/ou suivie d'une courte
période de congé annuel. Par ailleurs, si l'absence totale est précédée et/ou suivie
d'un week-end, le voyage (aller et/ou retour) aura été réputé effectué pendant cette
période, sauf preuves contraires apportées par le fonctionnaire ou l'agent.

6. Si le congé spécial est précédé ou suivi d'un congé annuel égal ou supérieur à
10 jours, la moitié seulement du délai de route prévu pour le congé spécial sera
accordée et dans les mêmes conditions qu'au paragraphe précédent.

La présente directive interne entre en vigueur le jour de sa publication.
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